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مدیرکل بیمه سلامت مازندران؛

پزشک خانواده شهری با هم افزایی سازمان های بیمه 
گر درحال ارائه خدمت هستند

س��اری- رییس��ی دکتر ظفرمند برلزوم تکمیل شدن زیرس��اخت های پزشک خانواده تاکید 
کرد و گفت: در بحث پزش��ک خانواده شهری باوجود مشکلات اجرایی و ضعف حمایت وزارت 

بهداشت از این طرح، سازمان های بیمه گر با هم افزایی کمک کردند که این طرح اجرا شود.
»رسول ظفرمند« در مراسم روز پزشک و تجلیل از جامعه پزشکی و داروسازان که با حضور مدیر 
عامل بیمه سلامت کشور و با همت شورای هماهنگی سازمان های بیمه گر استان در اداره کل بیمه 
سلامت مازندران برگزار شد، ضمن قدردانی از تلاش های شبانه روزی کادر درمان برای فعالیت در 
جبهه مقابله با کرونا بیان کرد: خرسندیم که قاطبه پزشکان، افرادی متعهد و با انگیزه خدمت به مردم 
هستند و با بیمار و همراه بیمار که نوعا دچار سختی و درد هستند به نحو شایسته برخورد می کنند. 
مدیرکل بیمه س��لامت مازندران با بیان اینکه گرامیداش��ت روز پزشک و داروساز فرصت مناسبی 
است تا بار دیگر از سپید جامگانی که با مجاهدت و ایثار شان جانی تازه به جامعه می بخشند علی 
الخصوص از جانفشانی ها و خدمات کادر درمان کشور در این روزهای سخت مبارزه با کرونا تقدیر 
و تشکر شود، اذعان کرد: خوشبختانه شورای هماهنگی سازمان های بیمه گر استان در تعامل خوبی 

با دانشگاه و پزشکان قرار دارند.
 

هجوم ریز گردها به دیار سبز هیرکان
لطفی با بیان اینکه خاک ش��مال اس��تان لسی اس��ت، افزود: این خاک اگر یک بار شخم بخورد 
تبدیل به ریزگرد خواهد شد.  وی با اشاره به اینکه برخی از دستکاری ها در رودخانه ها هم سبب 
ایجاد ریزگرد می شود، گفت: بزرگترین اقدام برای مقابله با ریزگردها حفظ پوشش گیاهی آن است. 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان تصریح کرد: می توان با پدیده تغییر اقلیم مقابله کرد 
اما این مسأله چند بعد دارد که باید با دنیا هماهنگ باشیم. لطفی اضافه کرد: در گمیشان ۳۸ هزار 
هکتار مرتع، در آق قلا ۷۰ هزار هکتار مرتع و در گنبدکاووس ۳۰۰ هزار هکتار مرتع وجود دارد و 
باید اقداماتی از قبیل بوته کاری و غیره در آنها انجام می شود.  وی با اشاره به توان اهالی منطقه در 
حفظ مراتع، بیان کرد: در سه سال گذشته سه هزار و ۶۰۰ همیار طبیعت را جذب کرده ایم و صندوق 
توسعه منابع ملی ایجاد شده تا از بومیان حمایت کند.  ایجاد چهار هزار هکتار هلالی آبگیر، بذر پاشی 
در هفت هزار هکتار از اراضی شمال استان و پروژه حفاظت و قرق در سطح ۱۹ هزار و ۵۰۰ هکتار 

از اراضی برخی از اقداماتی بود که لطفی به آن اشاره کرد.

اوقاف کرمانشاه توزیع ۶۰۰۰ بسته معیشتی بین 
نیازمندان را آغاز کرد

آیین نمادین توزیع ش��ش هزاربسته معیشتی بین نیازمندان درقالب "طرح شمیم حسینی 2" 
همزمان با سراسرکشوردرکرمانش��اه برگزار ش��د.   حجت الاسلام محمد صالحی مدیرکل اوقاف و 
امور خیریه اس��تان کرمانشاه در مراسم توزیع این بس��ته های معیشتی که  با حضور نماینده ولی 
فقیه دراستان و امام جمعه کرمانشاه درآستان مبارک امامزاده ابراهیم طاقبستان کرمانشاه برگزار 
شد، اظهارکرد: امروز توزیع دو هزار بسته معیشتی را از محل درآمد موقوفات استان آغاز کرده و تا 
پایان ماه صفر تعداد بس��ته های توزیعی در استان را به شش هزار بسته معیشتی افزایش خواهیم 
داد.وی گفت: تلاش می شود تا این بسته های معیشتی با کمک مراکز افق مستقر در آستان مبارک 
امامزادگان و بقاع متبرکه استان به دست نیازمندان واقعی برسد.  مدیر کل اوقاف و امورخیریه استان 
کرمانشاه با بیان اینکه بسته های معیشتی حاوی اقلامی مثل برنج، روغن و رب گوجه فرنگی هستند، 
ارزش ریالی هر بسته را حدود ۳۵۰ هزار تومان اعلام کرد.وی اضافه کرد: علاوه بر توزیع بسته های 
معیش��تی، طبخ غذا و توزیع ۱۵۰۰ پرس غذای گرم را هم در قالب طرح "ش��میم حسینی 2" در 
اس��تان خواهیم داشت.  صالحی اشاره ای هم به برنامه ریزی برای توزیع 2۵۰۰ بسته لوازم تحریر 
در قالب طرح مهر تحصیلی بین دانش آموزان مناطق محروم استان داشت و گفت: این بسته های 
معیش��تی تا قبل از مهر ماه به دس��ت دانش آموزان خواهد رسید.   صالحی سپس با اشاره به ورود 
خوب مجموعه اوقاف استان کرمانشاه برای خدمات رسانی به نیازمندان و آسیب دیدگان از کرونا  از 
ابتدای شیوع این بیماری، گفت: از ابتدای شیوع کرونا مجموعه اوقاف در کرمانشاه قریب ۱۰  میلیارد 
تومان در قالب توزیع بسته های معیشتی، بسته های بهداشتی و ... بین نیازمندان و آسیب دیدگان 

از کرونا در استان هزینه کرده است.

قطعی آب در کرمانشاه تا پایان شهریورماه ادامه دارد
 مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمانشاه گفت: پیش بینی می شود قطعی آب در کرمانشاه 
تا پایان شهریور ماه ادامه داشته باشد.   امسال به گفته مسئولان و کارشناسان خشکسالی کرمانشاه 
در ۵۰ سال گذشته بی سابقه بوده است و بارش های امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 
بیش از ۳۰ درصد کاهش یافته است. بارندگی امسال در مقایسه با بلندمدت نیز ۱۸۰ میلیمتر کاهش 
داشت و بیشتر اثر خشکسالی روی آب های سطحی و رودخانه ها نمایان می شود به طوری که امسال 
شاهد افت ۶۰ درصدی آبدهی آب های سطحی و رودخانه های استان بودیم. امسال آب زیرزمینی 
۳۰ درصد و آب مخازن نیز 2۰ درصد کاهش یافته اس��ت و چش��مه ها و چاه های استان که منابع 
تأمین آب هستند نیز با کاهش آبدهی از ۵۰ تا ۷۰ درصد مواجه شدند و دو دشت استان نیز ممنوعه 
بحرانی شناخته شده اند، حتی مدیر شرکت آب منطقه ای استان از وجود شواهدی از نشست زمین 
خبر داده بود. این مشکل پیامدهای جدی داشته که نمونه ای از آن قطعی مکرر و طولانی مدت آب 
و برق مردم در نقاط مختلف استان بوده است به طوری که تا تیرماه امسال و در برخی مواقع کمبود 
آب 2۰۰۰ لیتری بر ثانیه نیز تجربه ش��ده است. علیرضا کاکاوند مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان کرمانشاه با اشاره به وضعیت کم سابقه استان از نظر خشکسالی اظهار داشت: استان کرمانشاه 
بیشترین کاهش بارندگی را داشته است و عمده چشمه ها خشک یا به شدت کم آب شده اند. وی با 
اشاره به اینکه بسیاری از چاه ها از مدار خارج شده اند عنوان کرد: با وجود این مشکلات جز دو شهر 
کرمانشاه و پاوه در سایر شهرها مشکل خاصی وجود نداشته و بسیاری از روستاها تأمین آب شدند. 
کاکاوند گفت: تأمین آب شهرهای پاوه و کرمانشاه را آب منطقه ای به عهده دارند و در مرداد ماه قرار 
ش��د خط انتقال سد گاوشان با ظرفیت کامل وارد مدار شود اما به دلیل بروز مشکلاتی امکان پذیر 
نشد. وی افزود: اکنون علاوه بر حفر چاه در سطح شهر، چاه های منطقه میاندربند و ده پهن که با افت 
آبدهی مواجه شده اند کف شکنی می شوند. کاکاوند با بیان اینکه ظرفیت تأمین و تولید محدود است و 
از طرفی قطعی برق هم در قطعی آب بی تأثیر نبود گفت: پیش بینی می شود تا پایان شهریور یا قطعی 

آب مواجه باشیم و چون مصرف آب استان از میانگین کشوری بالاتر است باید مدیریت شود.

در بیست و دومین جشنواره شهید رجایی؛

 اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان گلستان 
رتبه برتر را کسب کرد

 بیس��ت و دومین جش��نواره شهید رجایی و اعلام دستگاه های برتر استانی این جشنواره در روز 
دوشنبه ۱۵ شهریور در محل سالن جلسات استانداری گلستان برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان گلستان، سیدعلیرضا حسینی 
طلب مدیرکل اس��تان گفت: اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان در بیست و دومین جشنواره 
شهید رجایی و در ارزیابی شاخص های عمومی و اختصاصی در سال ۱۳۹۹ در گروه آموزش، پژوهش 
و فرهنگی به عنوان دس��تگاه برتر انتخاب شد. وی افزود: این جشنواره در ۵ گروه آموزش،پژوهش 
و فرهنگی، تولید و خدماتی، زیربنایی و توسعه ساخت، سلامت و رفاه اجتماعی و عمومی و قضایی 

دستگاه های اجرایی را مورد ارزیابی قرار دادند.
شایان ذکر است در گروه آموزش،پژوهش و فرهنگی دستگاه های اجرایی آموزش و پرورش، میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، دانشگاه و موسسات آموزش عالی، مرکز تحقیقات کشاورزی ، 
پارک علم و فناوری، دانشگاه پیام نور، کتابخانه های عمومی،کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، 

حج و زیارت، اوقاف و امور خیریه، ورزش و جوانان و تبلیغات اسلامی حضور دارند.
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عصرآزادی/ شهرام صادق زاده: 
رئیس اتاق بازرگانی تبری�ز بر لزوم تدوین 
نقش�ه راه برای ح�وزه ص�ادرات آذربایجان 
ش�رقی با همکاری دول�ت و بخش خصوصی 

تاکید کرد.
یونس ژائله در جلس��ه بررسی وضعیت صادرات 
آذربایجان ش��رقی که در محل ات��اق تبریز برگزار 
ش��د افزود: باید شاهد تدوین نقشه راه برای حوزه 
صادرات استان باشیم که با توجه به رویکرد دولت 
جدید امیدواریم هم��کاری بدنه اقتصادی دولت و 
بخ��ش خصوصی بیش از پیش گس��ترش یافته و 
شاهد برنامه ریزی درستی برای این بخش باشیم. 
وی ادام��ه داد: بخش دولتی نباید از مش��ورت با 
بخش خصوصی غافل شده و به تنهایی برای حوزه 
ص��ادرات برنامه ریزی و تصمی��م گیری کند چرا 
که این بخش خصوصی اس��ت که در مسیر اجرای 

سیاست های حوه تولید و صادرات قرار دارد. 
ژائله با بیان اینکه باید بر روی توس��عه و افزایش 
صادرات از استان سرمایه گذاری شود اضافه کرد: 

پس از تعیین مسئولان دولتی در استان باید شاهد 
جلس��ات رس��می بین بخش خصوصی، مسئولان 

دولتی و نمایندگان مجلس استان باشیم تا تصمیم 
گیری همه جانبه برای تدوین نقش��ه راه صادرات 

صورت گیرد.  رئیس اتاق بازرگانی تبریز همکاری 
بانک ه��ا با بدنه تولی��د و صنعت اس��تان را مهم 
ارزیابی نمود و تاکی��د کرد: منابع بانکی خوبی در 
آذربایجان شرقی داریم اما جذب واحدهای سرمایه 
گذاری در خود استان نشده که این امر کم لطفی 

در حق این واحدها محسوب می شود!
وی یادآور ش��د: نباید واقعی��ت ها را رها کرده و 
درگیر یکس��ری حواش��ی و تنش ها شویم لذا در 
کنار اینکه بخ��ش دولتی باید به رفع ایرادات بدنه 
خود بپردازد، بخش خصوصی نیز باید اقدام به رفع 
کاس��تی ها و افزایش تمرکز خود بر حوزه تولید و 

صادرات کند. 
ش��ایان ذکر است در این جلسه نماینده سازمان 
صم��ت آذربایج��ان ش��رقی گزارش��ی از وضعیت 
صادرات استان و پیش بینی های انجام شده برای 
تحق��ق این میزان و همچنین میزان محقق ش��ده 
ارائه داد و رئیس کمیسیون صادرات و واردات اتاق 
تبریز و دبیران میزهای کشورهای مختلف گزارشی 

از مشکلات موجود در حوزه صادرات ارائه دادند.

نماین�ده مردم مراغه و عجب ش�یر در مجلس 
شورای اس�امی، دیدار روز گذشته خود با وزیر 
بهداش�ت، درمان و آموزش پزشکی را یک روز 
عالی برای مردم این شهرستان ها خواند و گفت: 
با دستور مس�اعد وزیر، ارتقای دانشکده علوم 
پزش�کی مراغه به دانشگاه در شورای گسترش 
مط�رح و برخ�ی تجهی�زات درمانی نی�ز فراهم 

می شود.
»عل��ی علی��زاده« در گفت وگ��و ب��ا خبرن��گار ایرنا 
افزود: پس از دیدار س��ه روز قب��ل مجمع نمایندگان 
آذربایجان شرقی با وزیر بهداشت در تبریز، روز گذشته 
نیز دیداری با ایشان داشتم و علاوه بر ارتقای دانشکده 
علوم پزش��کی به دانش��گاه، دس��تور تأمین »سی تی 
اس��کن« و »ام آرآی« و تخصی��ص بودجه ۱۵ میلیارد 
تومان��ی برای پرداخت معوقه ه��ای کادر درمان نیز از 

ایشان اخذ شد.
وی اضافه کرد: وزیر بهداش��ت دولت س��یزدهم در 
همین اول کار نش��ان داد که با نفس تازه وارد میدان 
ش��ده و اراده فولادی��ن برای برداش��تن گام های بلند 

توسعه در وزارتخانه دارد.
نماینده مردم مراغه و عجب شیر در مجلس شورای 
اس��لامی بیان کرد: دکتر »عین اللهی« در این دیدار با 
روی خوش از این درخواس��ت ها و توافق ها اس��تقبال 
کرد و برای درخواست های جدید نیز دستور عملیاتی 

نوشت.
وی با ابراز امیدواری نسبت به ارتقای دانشکده علوم 
پزشکی مراغه به دانشگاه در سریع ترین زمان ممکن، 
بیان کرد: فرآیند ارتقای دانشکده به دانشگاه به زودی 

آغاز می شود و انتظار می رود طی یک تا دو سال آینده 
این طرح به سرانجام برسد.

»علیزاده« با اعلام این خبر خوش به دست اندرکاران 
ام��ر درمان و بهداش��ت، اف��زود: ت��لاش می کنیم با 
احداث بیمارس��تان ۳۵۰ تختوابی و ۱۵۰ تختخوابی 
تامی��ن اجتماعی و نیز تکمیل بیمارس��تان خصوصی 
خواجه نصیر و نیز تکمیل بیمارستان ارتش مراغه را به 

قطب درمانی منطقه تبدیل کنیم.
وی ادام��ه داد: در واق��ع ب��ا تکمیل ای��ن پروژه ها، 
شهرس��تان دارای بیش از هزار تختخواب بیمارستانی 
خواهد بود و زیرساخت لازم برای تبدیل شدن آن به 

قطب درمانی منطقه فراهم خواهد شد.
نماینده مردم مراغه و عجب شیر همچنین از تجهیز 
بیمارستان عجب شیر به سی تی اسکن طی هفته آینده 
خبر داد و بیان کرد: کار انتقال و نصب این دس��تگاه 
تازه خریداری ش��ده در روزهای آینده انجام می شود 
و مردم عجب ش��یر پس از این برای دریافت خدمات 
»س��ی تی اس��کن« نیازی ب��ه مراجعه به ش��هرهای 

همجوار نخواهند داشت.

بنی�اد عل�وی ک�ه اج�رای طرح ه�ای متعدد 
در  را  اجرای�ی  دس�تگاه های  ب�ا  مش�ارکتی 
چاراویماق از توابع آذربایجان شرقی آغاز کرده، 
این روزها به پیش�ران توس�عه این شهرس�تان 
تبدیل شده و یک گام جلوتر از سایر نهادها در 
حال پیش روی ب�رای محرومیت زدایی از چهره 

این شهرستان است. 
به گ��زارش ایرنا ۵۰ درص��د از اعتبارات طرح های 
مش��ارکتی ب��ا هدف توس��عه فرهنگ��ی، اجتماعی و 
زیربنای��ی ای��ن شهرس��تان از محل اعتب��ارات بنیاد 
مستضعفان تامین می ش��ود و به گفته مسئولان این 
بنیاد، تخصیص نیافتن به موقع و کافی اعتبار از سوی 
دستگاه های اجرایی، پیشرفت برخی از این طرح ها را 

کند کرده است. 
همین موضوع موجب ش��ده تا ط��ی روزهای اخیر 
جلس��ه بررس��ی روند پیش��رفت طرح های مشترکی 
بنیاد علوی و دس��تگاه های دولت��ی در چاراویماق با 
حضور مع��اون عمرانی اس��تاندار آذربایجان ش��رقی، 
راهبر ش��مالغرب بنیاد علوی، نماینده مردم و جمعی 

از مس��ئولان استانی در اس��تانداری آذربایجان شرقی 
برگزار شود. 

راهبر ش��مالغرب بنیاد علوی در این جلس��ه تاکید 
کرده بود که اثربخشی حضور این بنیاد در چاراویماق 
به همکاری دستگاه های دولتی و تحقق مشارکت ۵۰ 

درصدی آنان در تامین اعتبار طرح ها وابسته است.
»محس��ن نیک نفس« در گفت وگو با خبرنگار ایرنا 
نی��ز این موضوع را هم مورد تاکید قرار داد که برخی 
از دس��تگاه های اجرایی از جمله جهاد کش��اورزی به 
تعهد خود به خوبی عمل کرده اند، بعضی گره هایی در 
این مسیر داشتند و متاس��فانه برخی دیگر کم کاری 

کرده اند. 
نماین��ده مردم هش��ترود و چاراویم��اق در مجلس 
ش��ورای اس��لامی نیز به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 
اهمی��ت مش��ارکت ۵۰ درص��دی  ای��ن  از  پی��ش 
دستگاه های اجرایی استان در تامین اعتبار طرح های 
مشارکتی را با استاندار آذربایجان شرقی مطرح کرده 

بودیم و ایشان دستور لازم را صادر کرده بودند. 
سیدحمزه امینی با اشاره به اینکه بر اساس دستور 
استاندار آذربایجان شرقی قرار بود تا بودجه شهرستان 
چاراویماق به طور ۱۰۰ درصدی اختصاص یابد، بیان 
کرد: دس��تگاه های اجرایی متاس��فانه به اندازه بنیاد 

علوی به تعهد خود عمل نکرده اند. 
به گفته وی برخی ازدستگاه های اجرایی تخصیص 
نیافت��ن اعتبار از س��وی برنام��ه و بودج��ه را پیش 
می کش��ند که امیدواریم ط��ی روزها و ماه های آینده 
هماهنگی بیش��تری بین آنان برای تکمیل طرح های 

محرومیت زدایی چاراویماق را شاهد باشیم. 

با دستور وزیر بهداشت؛

ارتقای دانشکده علوم پزشکی مراغه به دانشگاه در شورای گسترش مطرح می شود
 بنیاد علوی پیشگام توسعه

در چاراویماق

ریی�س مجمع نماین�دگان و نماین�ده مردم تبریز، اس�کو و 
آذرش�هر در مجلس ش�ورای اسلامی با اش�اره به رایزنی های 
انجام ش�ده با وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام 
کرد: کمبود واکسن کرونا در آذربایجان شرقی جبران می شود.

به گزارش ایرنا، محمدحسین فرهنگی در یک نشست خبری اظهار 
ک��رد: با توجه به پایین بودن واکس��ن تحویلی در آذربایجان ش��رقی 
نسبت به برخی استان های کشور و پیرو طرح این موضوع مهم توسط 
م��ردم و در افکار عمومی، پی گیری آن م��ورد توجه و پی گیری قرار 

گرفت. 
وی افزود: هر چند در چگونگی محاسبات برای تحویل واکسن ها به 
استان ها، ابهامات جدی وجود دارد، اما آنچه مسلم است پایین بودن 
واکس��ن تحویلی به آذربایجان شرقی نس��بت به برخی از استان های 

دیگر، غیرقابل اغماض اس��ت که اعتراض م��ا در این خصوص به وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و دیگر مسوولان وزارتخانه منعکس 
ش��د.  فرهنگی تاکید کرد: بر این اس��اس مقرر شده کمبود واکسن به 
س��رعت در آذربایجان شرقی، برطرف و واکسیناسیون در سطح استان 

با سرعت مناسبی انجام شود. 
وی یادآوری کرد: تاکنون بیش از ۳۵ درصد جمعیت بالای ۱۸سال 
آذربایجان ش��رقی واکسینه شدند که باید این مقدار بیش از اینها می 

بود تا پیک پنجم کرونا در استان از اوج بیشتری برخوردار نشود. 
فرهنگی تاکید کرد: پس از سفر یک روزه وزیر بهداشت و درمان به 
آذربایجان ش��رقی، تزریق دوز دوم استرازنکا در استان دوباره آغاز شد 
و پی گیر واکسیناس��یون دوز اول و دوم تمام گونه های واکس��ن های 

خارجی و داخلی آسترازنکا، سینوفارم و برکت در استان هستیم. 
به گزارش ایرنا، بر اساس شنیده ها رتبه آذربایجان شرقی در اجرای 

واکسیناسیون در سطح کشور ۲۶ است.

نماینده مجلس:
 کمبود واکسن کرونا در آذربایجان شرقی جبران می شود

مدی�ر س�اخت و توس�عه راه ه�ای اداره کل راه و شهرس�ازی 
آذربایجان ش�رقی گف�ت: اعتباری ب�رای تکمیل پ�روژه احداث 
بزرگراه مرند - جلفا در سال گذشته و امسال، اباغ نشده است.

جعفرصادق رس��تمی مهر، در گفت و گو با ایرن��ا با بیان اینکه بزرگراه 
مرن��د - جلفا در س��ال ۹۹ نیز فاقد اعتب��ار بود، افزود: در س��ال جاری 
برای اج��را و تکمیل ۶.۷ کیلومتر باقی مان��ده از این بزرگراه از محدوده 
»کیلومتر۳۰۰+۳۴« تا ۴۱ که توسط این اداره کل اجرا می شود، نیاز به 

۴۰۰ میلیارد ریال اعتبار است.
وی اظهار داشت: این پروژه فاقد موافقت نامه بوده و در سال ۹۶ و ۹۷ 
نیز هیچ گونه اعتباری نداش��ته و در س��ال ۹۸ حدود ۱۰۰ میلیارد ریال 
اوراق خزانه جهت پرداخت قسمتی از مطالبات پیمانکاران پرداخت شده 
اس��ت و هم اکنون کل مطالبات پیمانکاران ای��ن اداره کل در این پروژه 

حدود ۴۰ میلیارد ریال است.
مدیر ساخت و توسعه راه های اداره کل راه و شهرسازی آذربایجان شرقی 
گفت: پیش��رفت فیزیکی قطعات در دس��ت اجرای این اداره کل به طور 
متوس��ط و در طول 2۷ کیلومتر ۷۵ درصد بوده و تاکنون ۳۰۰ میلیارد 

ریال برای اجرای آن هزینه شده است.
رستمی مهر، در توضیح قطعات در دست اجرای این اداره کل در بزرگراه 
مرند - جلفا ادامه داد: این طرح مهم راه س��ازی از کیلومتر ۳۰۰+۳۴ تا 
۷۰۰+۳۷ ب��ه طول ۳.۴ کیلومتر فاقد پیمانکار بوده و پیش��رفت فیزیکی 
آن صف��ر اس��ت و از کیلومتر ۷۰۰+۳۷ تا ۴۱ به ط��ول ۳.۳ کیلومتر در 
مرداد س��ال ۹۹ از طریق مناقصه به شرکت اطلس آب کاوش با فهرست 
بهای ۹۹ به مبلغ ۱۰۰ میلیارد ریال واگذار شده و با ۱۵ درصد پیشرفت 
فیزیک��ی به علت ع��دم ابلاغ اعتبار عملیات اجرایی آن از دی س��ال ۹۹ 

متوقف شده است.
وی ی��ادآوری کرد: از کیلومتر ۴۱ تا ۴۵ به طول چهار کیلومتر اجرای 

آسفالت بیندر توسط شرکت بام راه آرتا به مبلغ قرارداد ۵۰ میلیارد ریال 
بر اساس فهرست بها سال ۹۹ به اتمام رسیده و اجرای توپکا در مدت ۱۰ 
روز آینده ش��روع می ش��ود و آسفالت این محدوده نیز بر عهده اداره کل 

راهداری و حمل و نقل جاده ای استان است.
مدیر ساخت و توسعه راه های اداره کل راه و شهرسازی آذربایجان شرقی 
ب��ا بیان اینکه از کیلومت��ر ۴۵ تا ۶۱ به طول ۱۵ کیلومتر به بهره برداری 
رس��یده و زیر ترافیک است، گفت: یک کیلومتر در این محدوده به علت 

داشتن معارض در کیلومتر ۵2 تا ۵۳ ناتمام باقی مانده است.
رس��تمی مهر، با اشاره به اینکه طول پروژه احداث بزرگراه مرند - جلفا 
۶۱ کیلومتر است، افزود: طبق تفاهم نامه با منطقه آزاد ارس ۳۴ کیلومتر 
از ای��ن پروژه از س��مت جلفا ) مبدا ش��روع پ��روژه( در تعهد این منطقه 

صنعتی تجاری است.
وی در توضیح وضعیت قطعات مربوط به منطقه آزاد ارس، اظهار داشت: 
از کیلومتر صفر تا ۵۰۰+۱۶ به طول ۱۶.۵ کیلومتر به بهره برداری کامل 

رسیده و زیر بار ترافیک رفته است.
مدیر ساخت و توسعه راه های اداره کل راه و شهرسازی آذربایجان شرقی 

گفت: کیلومتر ۵۰۰+۱۶ تا ۵۰۰+22 به طول ۶ کیلومتر دارای ۳۰ درصد 
پیشرفت فیزیکی بوده و در حد اتمام عملیات خاکبرداری است و احداث 
دی��وار حایل به طول 2 کیلومتر توس��ط ش��رکت آذرقلعه اجرا و به علت 
پر ش��دن س��قف ریالی قرارداد مشمول ماده ۴۸ ش��ده و هم اکنون فاقد 

پیمانکار است.
رستمی مهر، ادامه داد: از کیلومتر ۵۰۰+22 تا ۳۰ به طول ۷.۵ کیلومتر 
به استثنای پل تقاطع غیرهمس��طح راه آهن واقع در کیلومتر 22+۳۰۰ 
و لای��ه دوم توپکا این مس��یر، کل عملیات اجرایی به اتمام رس��یده و از 
کیلومتر ۴۰۰+22 تا ۴۰۰+2۸ به طول ۶ کیلومتر در این محدوده زیربار 

ترافیک رفته است.
وی ی��ادآوری ک��رد: کیلومتر ۳۰ ت��ا ۳۰۰+۳۴ به طول ح��دود چهار 
کیلومتر دارای ۱۵ درصد پیش��رفت فیزیک��ی بوده که به علت عدم توان 

مالی و اجرایی پیمانکار مشمول ماده ۴۶ شده است.
مدیر ساخت و توسعه راه های اداره کل راه و شهرسازی آذربایجان شرقی 
گف��ت: برای تکمیل قطعات مانده در مح��دوده منطقه آزاد ارس مراحل 
عقد قرارداد با موسسه خاتم الانبیا به مبلغ ۸۰۰ میلیارد ریال توسط این 

منطقه صنعتی تجاری در دست اقدام است.
رستمی مهر، پیش��رفت فیزیکی قطعات منطقه آزاد ارس به طول ۳۴ 
کیلومتر در پروژه بزرگراه مرند - جلفا را به طور متوسط ۸۰ درصد اعلام 
ک��رد و افزود: این منطقه صنعتی تجاری تاکنون برای اجرای قطعات این 

پروژه ۴۰۰ میلیارد ریال هزینه کرده است.
جاده مرند - جلفا به دلیل منتهی ش��دن ب��ه منطقه آزاد ارس و تردد 
پرش��مار وسایل نقلیه در آن، از مس��یرهای حادثه ساز آذربایجان شرقی 
ب��وده که س��الیانه دهها نفر در این جاده مصدوم ی��ا فوت می کنند؛ روز 
جمعه هفته گذش��ته نیز در اثر بروز تص��ادف رانندگی در این جاده پنج 

نفر فوت کردند.  

مدیر ساخت و توسعه راه های اداره کل راه و شهرسازی آذربایجان شرقی:
طرح احداث بزرگراه مرند - جلفا برای تکمیل فاقد اعتبار است
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